

「寶島風情郵票—新北市」

繼 105 年起發行「寶島風情」系列郵票後，本公司續以新北市著名景點為主題，規劃郵票 1 套 4 枚，預訂於 115 年 5 月 19 日發行，圖案簡介如下：

- 一、竹林山觀音寺（面值 6 元）：座落新北市林口區，奉祀十八手觀世音菩薩尊像，民國 101 年改建落成，採三落七門閩南風格建築，屋頂採四垂頂式，巍峨壯麗，莊嚴肅穆，信徒遍布全國，香火鼎盛。
- 二、新北市美術館（面值 8 元）：位在新北市鶯歌區，建築外牆以高低錯落的管狀線條形塑蘆葦隨風搖曳意象，結合城市藝術文化、自然生態與地方產業特色，推動全齡美感教育，實踐「全民美術館」之願景，為全市第一座公有美術館。
- 三、淡水漁人碼頭（面值 9 元）：位處新北市淡水區，為多功能的休閒漁港，擁有可容納上百艘漁船停泊的浮動碼頭，及猶如白色風帆的跨港地標情人橋，長達 510 公尺木棧道供遊客觀夕陽賞美景。
- 四、十分瀑布公園（面值 28 元）：位於新北市平溪區，園區因基隆河侵蝕作用造就斷層地形與奇岩，形成豐富地質奇觀及瀑布，其中以十分瀑布最為出名，屬垂簾型瀑布，有臺灣尼加拉瀑布之稱。

本套郵票由大觀視覺顧問股份有限公司設計，鉅冠印刷股份有限公司以彩色平版印製。配合郵票發行，特印製首日封、貼票卡、護票卡及活頁集郵卡各 1 批，於 115 年 5 月 15 日開始發售；低值封及套票封於 5 月 19 日郵票發行當天出售；另推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票，歡迎訂購。其他詳情請參閱本公司印行之集郵報導或今日郵政月刊。

Chunghwa Post Co. Ltd.

Republic of China

Postage Stamps Issuing

Taipei, Taiwan, R.O.C.

Information No. 6 (2026)

Taiwan Scenery Postage Stamps — New Taipei City

As part of the series Taiwan Scenery inaugurated in 2016, Chunghwa Post is offering a special set of four stamps, dedicated to famous scenic spots in New Taipei City, to be issued on May 19, 2026. The stamps are described below:

1. Zhulinshan Guanyin Temple (NT\$6): The temple is located in Linkou District, New Taipei City. Renovated in 2012, it honors a statue of the Eighteen-armed Guanyin. The structure features the Minnan architectural style with three halls fronted by seven doors and roofs sloping down on all four sides. Worshippers come from the whole country to offer incense in this solemn, majestic and magnificent setting.
2. New Taipei City Art Museum (NT\$8): The museum is located in Yingge District, New Taipei City. The outside walls are covered with tubes of varying lengths, symbolizing reeds swaying in the breeze. The museum combines urban artistic culture, ecology and local trades. As an art museum for everyone, it promotes aesthetic education for people of all ages. It is the City's primary public art museum.
3. Tamsui Fisherman's Wharf (NT\$9): Located in New Taipei's Tamsui, the wharf is a leisure and fishing harbor for over a hundred fishing boats moored at a floating jetty. The harbor entrance is spanned by Lovers' Bridge, a graceful white footbridge resembling the boom of a sail. A 510-

meter boardwalk takes sightseers out towards the setting sun.

4. Shifen Waterfall Park (NT\$28): Located in Pingxi District, New Taipei City, the park has been shaped by erosion from the Keelung River, which has led to stepped layers and peculiar rock formations in the riverbed, resulting in interesting waterfalls. The most famous of these is the cascade waterfall at Shifen, known as the Niagara Falls of Taiwan.

This set of stamps was designed by Delta Design Corporation and printed in color offset by Jiu Guan Security Printing Company. By-issues include a first-day cover, folders with and without crystal mounts, and a loose-leaf album page to be sold on May 15, 2026. Pre-cancelled FDCs with one NT\$6-denominated stamp or a full set of stamps will go on sale on May 19, 2026, the stamps' date of issuance. Personal greeting stamps without marginal inscriptions are also available. For more information, please refer to the upcoming *Philatelic Bulletin* or *Postal Service Today*.